
Joj, od kod bi vzel?
PONOSNI SMO, ko gledamo,
kako po vsej Šiški rastejo
kot gobe po dežju, nove sta-
novanjske in poslovne zgrad-
be. Naš šišenski ponos pa se
kaj hitro zamaje ob vpraša-
nju: kje so šola, vrtec, trgo-
vina in vsi tisti objekti, ki iz
njih sestoji človeški bivalni
prostor. Nihče ne dvomi o
tem, da je za današnjo stano-
vanjsko kulturo potrebno ne
le nekaj kvadratnih metrov
med štirimi bolj ali manj
udobnimi stcnami, marveč še
kaj več. Čeprav to vsi vemo,
pa rastcjo nove soseske, ki
bodo kmalu podvojile število
šišenskih občanov, brez zago-
tovila, da bodo urejene tako,
da bo bivanjc v njih prijet-
nejše.

Šišensko gradbišče je naj-
bolj živahno v Ljubljani, naj-
večji pritisk novih priseljen-
cev je usmerjen prav na na-
še področje. Z vsako novo so-
sesko se poveča število šišen-
skih občanov za 6.000 do
10.000 prebivalcev. Med njimi
je najmanj 1.200 šoloobveznih
otrok. Hitra stanovanjska
graditev je prehitela izgrad-
njo novih šolskih in vzgojno
varstvenih objektov, tako da
znova grozi v nekaterih šolah
tretja izmena. Ce se bo tem-
po stanovanjske graditve na-
daljeval z enako hitrostjo kot
doslej, bo treba v najkrajšem
času zagotoviti za investicije
v nove šolske objekte naj-
manj 3.500 milijonov starih

din, za investicije v vzgojno
varstvene objekte pa okoli
900 milijonov. Kje vzeti de-
nar, je za šišensko občino
najbolj aktualno vprašanje in
to grozi, da bo v bližnji pri-
hodnosti napravilo velike luk-
nje v občinske proračune.

Ali je res samo občinski
proračun dolžan skrbeti za
nova šolska poslopja? Goto-
vo bo treba najti tudi nove
oblike financiranja za šol-
stvo, vzgojo in varstvo. Nika-
kor ne moremo pritrditi mne-
nju, da so samo cesta, vodo-
vod in kanalizacija alfa in
omega komunalnega urejanja
zemljišč. Na žalost pa je tako
mnenje danes še prevladujo-
če.

Dohodki od prispevkov za
komunalno urejanje zemljišč
bodo morali slejkoprej po-
krivati tudi del potreb v šol-
stvu, Prav tako je dolžnost
vseh investitorjev, ki vodijo
izgradnjo stanovanjskih in
poslovnih prostorov, da v
svojih programih predvidijo
potrebe po šolskih in drugih
prostorih na vseh gradbiščih,
še preden se vselijo v nova
stanovanja novi občani naše
občine. že en sam odstotek v
ceni novih stanovanj bi po-
menil novo šolo za sosesko,
ki se gradi. Razlika med na-
bavno in prodajno ceno sta-
novanj pa je takšna, da pri-
spevek od vrednosti stanova-
nja gotovo ne bo vplival na
rentabilnost podjetja Stan-

dard, ki je glavni kupec in
prodajalec stanovanj in po-
slovnih prostorov v naši ob-
čini.

Hitra rast Šiške bo odpi-
rala vedno nova vprašanja.
Gotovo ni več daleč čas, ko
bo treba razmišljati ne samo
v Šiški, pač pa tudi v Ljub-
Ijani sploh, o uvedbi samo-
prispevkov. Že jeseni bo to
vprašanje zagotovo prišlo na
dnevni red zborov volivcev.
Morda se bomo do takrat

morali odločiti, ali ne bi bilo
primerneje poiskati za inve-
sticije v šole in varstvene za-
vode stalnejše vire sredstev,
kot je samoprispevek. Seveda
je interes nas vseh večji in
lažje se odločamo za soude-
ležbo, kadar govorimo o svo-
ji blatni ulici, kakor pa ta-
krat, kadar naj bi prostovolj-
no prispevali del svojih do-
hodkov za šolo, ki ne bo sta-
la v naši neposredni bližini.
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